



## Venezuela Solidarity Statement

by the Venezuela Solidarity Group

August 2003

The Venezuela Solidarity Group, formed in the spring of 2002, is a group of Bay Area community activists committed to building solidarity with the Bolivarian Revolution and the Venezuelan People.

Over the past year VSG has worked to educate our local communities and help build a national solidarity movement with Venezuela. VSG opposes any intervention by the US Government in the internal affairs of Venezuela and supports Venezuela's right to follow an alternative path towards social and economic justice. We applaud the heroism of the Venezuelan people in defeating both the military and economic coups of 2002. We oppose the tactics of the Venezuelan opposition and their illegal efforts to oust the democratically elected government of Hugo Chavez and subvert the mandate of the Venezuelan people.

Today Venezuela is an inspiration because of its commitment to a participatory democracy based on the principles of social and economic justice. As the U.S. wages war and denies international law, Venezuela is working towards international cooperation and building unity, especially in the global south.

This August, our 3<sup>rd</sup> delegation, comprised of a student, teacher, journalist, community activist, university professor, and fireman, will travel to Venezuela to deepen our understanding of the Bolivarian Revolution and to continue to build solidarity with the people of Venezuela.

## Declaración del Grupo de Solidaridad con Venezuela, *agosto 2003*

El Grupo de Solidaridad con Venezuela, formado en la primavera del año 2002 (después del golpe de estado), es una agrupación de activistas comunitarios del área de la bahía de San Francisco, comprometido en la promoción y desarrollo de la solidaridad con la Revolución Bolivariana y el pueblo de Venezuela.

A lo largo del año pasado, el Grupo de Solidaridad con Venezuela (VSG en inglés) ha trabajado para educar a nuestras comunidades locales y ayudar a crear un movimiento nacional de solidaridad con Venezuela.

El VSG se opone a cualquier tipo de intervención del Gobierno de EEUU en los asuntos internos de Venezuela y apoya el derecho de su pueblo a seguir una vía alterna hacia la justicia económica y social.

Aplaudimos el heroísmo del pueblo venezolano al derrotar tanto el golpe militar como el golpe económico del año 2002.

Nos oponemos a las tácticas de la oposición venezolana y sus esfuerzos ilegales para remover el gobierno democráticamente electo de Hugo Chávez y de pretender subvertir el mandato del pueblo venezolano.

Hoy Venezuela es una inspiración por su compromiso con una democracia participativa, basada en los principios de justicia social y económica. Mientras los EEUU financian la guerra y niega las leyes internacionales, Venezuela está trabajando en pos de una cooperación internacional y fortaleciendo la unidad, especialmente en el hemisferio sur.

Este agosto, nuestra tercera delegación, compuesta por un estudiante, un maestro, un periodista, un activista comunitario, un profesor universitario y un bombero, viajará a Venezuela para profundizar nuestra comprensión de la Revolución Bolivariana y para continuar fortaleciendo la solidaridad con el pueblo de Venezuela.

San Francisco, agosto 2003.

**Traducción: Hombres y Mujeres de Honor**